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PROTOKÓŁ  Nr XIX/2016 
Sesji Rady Gminy Manowo 

odbytej w dniu 26 sierpnia 2016 roku 
 
 
Sesję rozpoczęto o godz. 903, zakończono o godz. 1015. Posiedzenie odbyło się                           
w świetlicy wiejskiej w Manowie. 
 
Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy 
obecności.  
 
Ponadto w obradach Sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy  - Roman Kłosowski 
2. Sekretarz Gminy  - Irena Oleksy    
3. Protokolant  - Anna Drabik 

  
Ad. I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji 
Otwarcia XIX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie 
listy obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 14 
radnych. 
 
Spóźnienia: 

• Radny Stanisław Turowski (908). 
 

 
Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przyjęcia porządku obrad. 
 
Do proponowanego porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji. 
2. Przyjęcie protokołu XVIII Sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych                  

w okresie międzysesyjnym. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
6. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Trybuna obywatelska. 

II. Sprawy problemowe: 
1. Sprawozdanie z działalności placówek oświatowych w roku szkolnym 

2015/2016. 
2. Stan przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 
b) sprzedaży lokalu mieszkalnego, 
c) wniesienia skargi do wojewódzkiego sądu administracyjnego na 

rozstrzygnięcie nadzorcze. 
4. Wolne wnioski i informacje. 
5. Odpowiedzi na interpelacje. 
6. Zakończenie. 



2 
 

 
 

 

Ad.I.2. Przyjęcie protokołu XVIII Sesji Rady Gminy    
  

Protokół XVIII Sesji Rady Gminy przyjęty został 14 głosami za (jednogłośnie). 
 
 
 
Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
zajmował się następującymi sprawami: 

� 1, 15, 22 i 29 lipca oraz 5, 12 i 19 sierpnia pełniłem dyżury w Urzędzie Gminy 
Manowo. 

� 26 czerwca uczestniczyłem w inauguracji (po 15-letniej przerwie) połączenia 
kolejowego Koszalin-Rosnowo przez Koszalińską Kolej Wąskotorową. 

� 29 czerwca udzieliliśmy odpowiedzi Prokuraturze Rejonowej w Koszalinie                    
o wykreśleniu z uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 
deklaracji podatkowych sformułowań dotyczących odpowiedzialności karnej i 
karno-skarbowej za podanie nieprawdziwych danych. Udzieliliśmy również 
odpowiedzi Partii „RAZEM” w przedmiocie zmiany uchwały w sprawie Statutu 
Gminy Manowo, polegającej na wprowadzeniu zapisu umożliwiającego 
mieszkańcom inicjatywę uchwałodawczą.  

� 4 lipca 2016 roku otrzymaliśmy dwa zawiadomienia o wszczęciu postępowań 
nadzorczych przez Wojewodę Zachodniopomorskiego w odniesieniu do uchwał: 

o Nr XVIII/149/2016 r. z dnia 24 czerwca 2016 roku w sprawie 
utworzenia Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych – 
dotyczy zapisu, że zdawany „sprzęt nie może być zdekompletowany” 
oraz, że „Regulamin wchodzi w życie od 1 stycznia 2016 r. 

o Nr XVIII/149/2016 r. z dnia 24 czerwca 2016 roku w sprawie zmiany 
Statutu Gminy Manowo – Wojewoda stoi na stanowisku, że Rada Gminy 
nie została upoważniona do regulowania sposobu postępowania 
mieszkańców  wyrażających wolę uchwałodawczą. 

W dniu 8 lipca 2016 roku w odpowiedzi na ww. zawiadomienia wystosowaliśmy 
do Wojewody pismo zawierające nasze stanowisko w toczących się 
postępowaniach nadzorczych. 14 lipca otrzymaliśmy rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody stwierdzające nieważność zapisów w uchwale w sprawie utworzenia 
Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. 19 lipca otrzymaliśmy od 
Wojewody Zachodniopomorskiego rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające 
nieważność zapisów w uchwale w sprawie zmiany Statutu Gminy Manowo. 21 
lipca wystosowaliśmy do Wojewody wniosek o udzielenie informacji publicznej 
w zakresie podejmowanych rozstrzygnięć nadzorczych  w stosunku do 
podobnych uchwał przyjmowanych przez inne gminy. Po analizie wszystkich 
dokumentów i przeprowadzeniu rozmowy z prawnikiem Wojewody 
postanowiliśmy skierować sprawę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 
Projekt  uchwały w tej sprawie znajduje się w dzisiejszym porządku obrad.  

� 2 lipca w Manowie uczestniczyłem w VI Festynie integracyjnym. 
� 8 lipca razem z p. T. Padykuła - przewodniczącym Komisji Rozwoju 

Gospodarczego wzięliśmy udział w terenowym objeździe prezentującym 
realizację zadań na terenie Nadleśnictwa Tychowo zawartych w projekcie 
„Zwiększenie możliwości retencyjnych oraz przeciwdziałanie powodzi i suszy                     
w ekosystemach leśnych na terenach nizinnych”. 

� 19 sierpnia odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy.  
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Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym 
 

Na wstępie Wójt złożył kondolencje Janowi Prusowi z powodu śmierci teścia, a 
następnie przekazał informację z pracy w okresie międzysesyjnym: 
� Inwestycje – w ubiegłym roku o tej porze mieliśmy 12 inwestycji plus inwestycje 

Spółki Elektrociepłownia Rosnowo. Obecnie w realizacji jest jedna inwestycja – 
oświetlenie ulic Poziomkowej, Porzeczkowej i Kretomińskiej w Kretominie. Ponadto 
za kilkanaście dni przystąpimy do kapitalnego remontu wodociągu na osiedlu 
leśnym w Manowie. Będzie ona realizowana wspólnie ze Wspólnotą. Za kilka dni 
również przystąpimy do odwodnienia rejonu ulicy Rolnej, Maślaków i Trufli                     
w Kretominie. Tam przy niedużych opadach tworzą się kałuże i mieszkańcy są 
zalewani. Nie ma jej w budżecie i robimy ją w systemie awaryjnym. Uzgodniłem               
z prezesem Ekowodrolu, że za materiały zapłacimy w przyszłym roku. Musimy to 
wykonać, ponieważ na dzień dzisiejszy wypompowujemy wodę w inne miejsce. 

� Mieszkanie na osiedlu leśnym w Manowie zostanie wystawione na sprzedaż.                   
W zamian za ta to będziemy chcieli nabyć mieszkania od spółdzielni „Irys”                        
w Boninie. 

� 31 sierpnia z prezesem R. Murii jedziemy do Szczecina w  dwóch sprawach: 
o Oczyszczalni ścieków w Boninie (transze płatności i zabezpieczenie) – do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 
o Przeprowadzenia rozmowy dotyczącej wykupu 2 mieszkań w Rosnowie po 

cenach preferencyjnych (40% wartości – za 2 mieszkania ok. 60.000 zł) od 
WAM.  

� Mieliśmy dwa spotkania w sprawie radarów. Niektórzy twierdzą, że gminom 
przywrócą kompetencje obsługi radarów stacjonarnych, dlatego na razie się ich 
nie wyzbywamy. Inspekcja drogowa przedstawiła stanowisko, że jeśli gmina 
zmodernizowałaby swoje radary łącznie z oprogramowaniem, to mogą je przejąć i 
eksploatować. My pisząc petycję mieliśmy na uwadze bezpieczeństwo swoich 
mieszkańców. Jeden radar może kosztować w granicach 80.000 zł. Kierowcy 
naprawdę szybko jeżdżą przez Manowo – pow. 80km/h. 

� Aktualnie przygotowujemy specyfikację. Chcemy jeszcze w tym roku ogłosić 
przetarg na wykonanie dwóch ulic w Boninie. Realizacja będzie w przyszłym roku. 
Prosił nas o to Marszałek, ponieważ po przetargach może się okazać, że będą 
oszczędności i inne gminy będą mogły z tych środków skorzystać.  

� W tym roku chcemy wykonać przedsięwzięcie (zamontowanie dwóch lamp) na 
drodze krajowej nr 11 w Boninie. GDDKiA postawiała taki warunek – jeśli my 
postawimy 2 nowoczesne lampy, to oni dokonają zmian organizacyjnych ruchu i 
przejście dla pieszych będzie bezpieczne. To nie było planowane w budżecie, ale to 
służy bezpieczeństwu.  

� W niektórych miejscach są już oprawy założone,  np. w Kretominie, ale nie ma 
jeszcze podpisanych umów. Mamy problem, ponieważ firma która nam 
dostarczała energię upadła. Jest dostawca zastępczy – Energa, ale mamy 
problemy (czekamy na umowę bardzo długo). Po wykonaniu inwestycji 
oświetleniowej poprawimy również drogę Poziomkową.  
 

 
 
Ad.I.5. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 
podjętych na ostatniej sesji.  
 

Lp.  Nr uchwały, 

Data uchwały 

Uchwała w sprawie Informacja o realizacji  
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1. XVIII/143/2016 

24 czerwca 2016 

rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu za 

2015 rok 

Zrealizowana, została przesłana do RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem.  

2. XVIII/144/2016 

24 czerwca 2016 

zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2015 rok 

Zrealizowana, została przesłana do RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem.  

3. XVIII/145/2016 

24 czerwca 2016 

udzielenia Wójtowi Gminy Manowo 
absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2015 

Zrealizowana, została przesłana do RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem.  

4. XVIII/146/2016 

24 czerwca 2016 

zmian w budżecie gminy na 2016 rok Zrealizowana, została przesłana do RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem. 
Została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa 
zachodniopomorskiego. 

5. XVIII/147/2016 

24 czerwca 2016 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Manowo na lata 2016-2028 
Zrealizowana, została przesłana do RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem.  

6. XVIII/148/2016 

24 czerwca 2016 

wzorów formularzy i deklaracji 

podatkowych 

Zrealizowana, została przesłana do RIO w 
celu zbadania zgodności z prawem. 
Została opublikowana w Dzienniku 
Urzędowym Województwa 
zachodniopomorskiego. 

7. XVIII/149/2016 

24 czerwca 2016 

utworzenia Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych 
W trakcie realizacji, rozstrzygnięcie 
nadzorcze Wojewody – unieważniono pkt 
12 rozdz. II w zakresie wyrazów „sprzęt 
nie może być dekompletowany” oraz pkt 4 
rozdz. IV załącznika do uchwały 

8. XVIII/150/2016 

24 czerwca 2016 

zmieniająca uchwałę w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Manowo w 2016 roku 

Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem. Została 
opublikowana w Dzienniku Urzędowym 
Województwa zachodniopomorskiego. 

9. XVIII/151/2016 

24 czerwca 2016 

uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 
gminy Manowo dla wsi Kretomino w 

rejonie ul. Zachodniej 

Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem. Została 
opublikowana w Dzienniku Urzędowym 
Województwa zachodniopomorskiego. 

10. XVIII/152/2016 

24 czerwca 2016 

wyrażenia zgody na zawarcie z 
dotychczasowym dzierżawcą kolejnej 

umowy dzierżawy 

Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem. 

11. XVIII/153/2016 

24 czerwca 2016 

wyrażenia zgody na nabycie prawa 
własności nieruchomości 

Zrealizowana, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

12. XVIII/154/2016 

24 czerwca 2016 

zmiany Statutu Gminy Manowo W trakcie realizacji, rozstrzygnięcie 
nadzorcze Wojewody – unieważniono § 1 
pkt 2 oraz § 37a ust 2-5 i 7. 
Rozstrzygnięcie zostanie zaskarżone do 
WSA 

13. XVIII/155/2016 

24 czerwca 2016 

wyrażenia zgody na ustanowienia 
służebności przechodu na 
nieruchomości 

W trakcie realizacji, została przesłana do 
Wojewody Zachodniopomorskiego w celu 
zbadania zgodności z prawem 

 
 
Ad.I.6. Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym 
 

Brak 
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Ad.I.7.  Interpelacje i zapytania 
 

Radny Tomasz Padykuła: 
� Przepust przed wjazdem przy bloku 1 i 2 – po ostatnich deszczach zapycha się. 

Prosimy o przekazanie tej interpelacji do Zarządu Dróg Powiatowych.  
 
Radny Mirosław Pawlak: 

� Dostałem od rodziców z Rosnowa informację, że zostało złożone pismo                        
w sprawie placu zabaw. Zostałem poproszony o udzielenie informacji na temat 
możliwości realizacji tej sprawy.  

 
Radny Michał Bamburak: 
� W Cewlinie pojawił się problem z drogą główną – na wysokości sklepu pod 

wpływem opadów deszczu tworzy się kałuża wielkości ok. 50 m.  
� Wejście do klubu – są połamane płytki. 
� Czy wszyscy na terenie gminy Manowo mają wodomierze? Prawdopodobnie                        

w Manowie na osiedlu tartacznym nie wszyscy mają. Czy jest to prawda? 
� Droga do lasu – jest tak zniszczona (dziury) i nie da się nią przejechać. 
 
Radny Jerzy Hawraniak:  
� Ścieżka alternatywna – jest bardzo duże zainteresowanie mieszkańców jej 

budową. Jakie są możliwości realizacji tego zadania? 
 
Radna Grażyna Góral: 
� Zieleń pod ośrodkiem zdrowia – mieszkańcy proszą o wykonanie prac. 
� Mieszkańcy kamienicy w Manowie dziękują za realizację schodów. 
 
Radny Stanisław Turowski: 
� Budynek 38 w Boninie (stara szkoła) – kiedyś tam była założona pompa i teren był 

odwadniany. Obecnie codziennie musi podjeżdżać beczka i ją wypompowywać.  
� Teren przy bl. 36, 30 jest zalany wodą – została uszkodzona  rura i jest blokada 

przepływu wody. Pan prezes podjął działania już w tym kierunki, aby udrożnić 
odpływ wody. Proszę Panie Wójcie o pomoc w realizacji tych działań. 

 
 
 
Ad.I.8. Trybuna obywatelska 
 

Sławomir Jamka – Przewodniczący Rady Osiedla: 
� Pojemniki na odzież w Rosnowie – czy one należą do PCK? Leży tam 

kilkadziesiąt worków z odzieżą, która jest mokra. Pojemnik jest pełny. Mam 
taką informację, że firma to odzyskuje, pierze i wstawia do sklepów z odzieżą 
używaną. Proszę o rozwiązanie tego problemu. 

� Dzisiaj o godzinie 17.00 pod pomnikiem samolotu w Rosnowie odbędzie się 
apel z okazji Święta Lotnictwa, a następnie odbędzie się piknik nad jeziorem. 
Zapraszam Państwa serdecznie do Rosnowa. 

 
Robert Murii – prezes Spółki Elektrociepłownia Rosnowo: 
� Wody deszczowe – nie jest do końca ustalone kto ma zawiadywać tymi sieciami. 

Za miesiąc lipiec mamy 7.700 m3 ścieków, a na liczniku w oczyszczalni ścieków 
jest 19.000 m3. Można przypuszczać, że cała deszczówka z Bonina spływa do 
oczyszczalni ścieków.  Wczoraj mieliśmy wizytę w Tatowie, w firmie która posiada 
cały system okamerowania i możliwości wykrycia nieprawidłowości. Obecnie 
jesteśmy na etapie pozyskiwania dokładnej mapki ze Starostwa. I etapem będzie 
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koncepcja i wykrycie tych miejsc, abyśmy mogli wykonać działania inwestycyjne 
(podłączenie bezpośrednio do 2 kanalizacji deszczowych i udrożnienie rowu).                 
W Boninie jest bardzo zła sytuacja związana odprowadzaniem wody deszczowej i 
musimy to jak najszybciej rozwiązać.  

 
Wójt: dlatego przekładamy na rok następny realizację kolektora ściekowego                            
w Boninie. Jak w Kretominie zostałby włączony wodomierz, to ścieki w Boninie 
kosztowałyby 12-13 zł za m3.  
 
Ewa Trojanowska – Przewodnicząca Rady Osiedla w Boninie:  

• Chciałabym Państwa zaprosić na Dzień Pieczonego Ziemniaka, który odbędzie 
się 10 września 2016 roku. 

• Zakup dwóch mieszkań od Spółdzielni Irys -  jakie przeznaczenie byłoby tych 
mieszkań? 

 
Wójt: dowiedzieliśmy się że Instytut wstrzymał rozmowy na temat nabycia przez 
gminę pustego biurowca w Boninie, ponieważ gmina zrobi mieszkania socjalne i 
sprowadzi „element”. Po pierwsze, na dzień dzisiejszy nie mamy takich osób, a po 
drugie nie po to chcemy kupić nowe mieszkania, żeby oddać osobom, które je 
zniszczą. Nie można powiedzieć, że matka, która wychowuje dwoje dzieci to patologia. 
Proszę wszystkich, żeby nie mówili o mieszkaniach socjalnych, tylko o mieszkaniach 
komunalnych. Mój zamiar jest taki, aby mieszkanie dać porządnej osobie, rodzinie. 
Wśród osób oczekujących w gminie na mieszkanie, oprócz jednej osoby, której się 
wszyscy boją i nikt z nim nie chce mieszkać, mamy kilka rodzin, którym warto pomóc, 
bo to rodziny biedne nie z własnej woli.  
 
Danuta Szatkiewicz – Sołtys Cewlina: zapraszam Państwa serdecznie na imprezę pn. 
„Wystawa i sesja popularno-naukowa na temat historii Cewlina”. Przygotowywaliśmy 
się do tej imprezy przez rok. Później będzie wspólny poczęstunek, ognisko i dyskoteka.  
 
Radny Michał Bamburak: 
� Dziękuję p. Markowi Twardowskiemu za wykonanie chodnika w Cewlinie.  
 
 
 
 
Ad.II.1. Sprawozdanie z działalności placówek oświatowych w roku szkolnym 
2015/2016 
Pani Monika Jarosik – inspektor ds. oświaty i zdrowia przedstawiła informację 
dotyczącą działalności placówek oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 oraz 
stan przygotowań do nowego roku szkolnego: informacja została sporządzona 
zgodnie z art. 5a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty. 
I. Organizacja placówek oświatowych 
W roku szkolnym 2015/2016 Gmina Manowo była organem prowadzącym dla: 2 
przedszkoli, 2 szkół podstawowych i 1 gimnazjum. 
Stan organizacji placówek w roku szkolnym 2015/2016 przedstawiony został                 
w zestawieniu tabelarycznym (tab.1-3). 

Tabela1. Stan organizacji szkół podstawowych 
Lp. Szkoła Liczba 

oddziałów 
Liczba 

uczniów 
w tym: 

I  II III IV V VI 
1 Szkoła Podstawowa w 

Boninie 
 
8 

 
200 

 
52 

 
48 

 
27 

 
28 

 
21 

 
24 
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2 Szkoła Podstawowa im.26 
Pułku Lotnictwa 

Myśliwskiego w Rosnowie 

 
 

11 

 
 

188 

 
 

39 

 
 

30 

 
 

33 

 
 

32 

 
 

33 

 
 

21 
 Razem: 19 388 91 78 60 60 54 45 

 
Tabela 2. Stan organizacji gimnazjum 

Lp. Szkoła Liczba 
oddziałów 

Liczba 
uczniów 

kl. I kl. II kl. III 

1 Gimnazjum  
w Manowie 

 
6 
 

 
132 

 
49 

 
42 

 

 
41 

 
Tabela 3. Stan organizacji przedszkoli 

Lp. Przedszkole Liczba 
oddziałów 

Liczba 
wychowanków 

1 Przedszkole Gminne w Boninie 4 102 
2 Przedszkole Samorządowe w Rosnowie 4 76 
 Razem: 8 178 

 
W roku szkolnym 2015/2016 w stosunku do ubiegłego roku szkolnego sieć 
przedszkoli, szkół podstawowych i gimnazjum nie uległa zmianie. Sieć szkół i 
przedszkoli zabezpiecza potrzeby mieszkańców. Zmianie uległa natomiast liczba 
uczniów (znaczący wpływ na wzrost liczby uczniów szkół podstawowych miał 
obowiązek szkolny sześciolatków): 

1) zwiększyła się o 27 liczba uczniów w Szkole Podstawowej w Boninie, w Szkole 
Podstawowej im.26 Pułku Lotnictwa Myśliwskiego w Rosnowie liczba uległa 
zwiększeniu o 5 uczniów. 

2) w Gimnazjum w Manowie  liczba uczniów zmniejszyła się o 3 dzieci. 
3) Zmniejszyła się o 15 liczba dzieci w Przedszkolu w Boninie i o 12 liczba dzieci 

w Przedszkolu w Rosnowie. 
 
Na terenie Gminy Manowo zameldowanych jest 313 dzieci w wieku 3-6 lat. Z liczby 
tej  178 objęto wychowaniem przedszkolnym w przedszkolach publicznych w gminie 
Manowo. Ponadto na terenie Gminy funkcjonuje jedno Ognisko Przedszkolne                   
w Manowie. Ognisko skupia 14 dzieci w wieku 3-5 lat. Poziom uprzedszkolnienia                     
w roku szkolnym 2015/2016 wynosił 61%. 
 
II. Stan bazy oświatowej 
Przedszkole Gminne w Boninie posiada cztery sale do zajęć z dziećmi, salę 
gimnastyczną oraz plac zabaw. Wyposażenie dostosowane jest do potrzeb dzieci w 
wieku przedszkolnym. Przedszkole posiada bazę pomocy dydaktycznych 
rozwijających kreatywne działania i rozbudzających zainteresowania dzieci 
(księgozbiór, 3 komputery, projektor multimedialny, tablicę interaktywną odt. DVD, 
ksero). 
 

Przedszkole Samorządowe w Rosnowie posiada cztery sale do zajęć z dziećmi, salę 
gimnastyczną wyposażoną w miękki sprzęt sportowy, kosze do koszykówki, 
drabinki, plac zabaw, salę audiowizualną ze sprzętem DVD i projektorem, 
księgozbiór oraz zbiór trwałych pomocy dydaktycznych służących pracy z dziećmi. 
W roku szkolnym 2015/2016 wzbogacono bazę dydaktyczną o zakup pomocy do 
zabaw sensorycznych, gier, zabawek. Ponadto zakupiono tablicę interaktywną. 
 

Szkoła Podstawowa w Boninie posiada osiem sal lekcyjnych, wyposażoną salę 
komputerową, salę gimnastyczną, świetlicę, bibliotekę, pokój pedagoga. W szkole do 
dyspozycji uczniów jest 15 komputerów z dostępem do internetu, telewizory, DVD, 
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kino domowe, projektor multimedialny, 2 tablice interaktywne. Biblioteka została 
doposażona w książki zakupione w ramach programu ,,Książki naszych marzeń’’. 
 

Szkoła Podstawowa im.26 Pułku Lotnictwa Myśliwskiego w Rosnowie - posiada 11 
sal lekcyjnych, salę do logopedii i zajęć korekcyjno-kompensacyjnych, 2 sale 
gimnastyczne ( w tym 1 do zajęć z gimnastyki korekcyjnej), świetlicę wyposażoną               
w sprzęt z ,,Radosnej Szkoły’’, bibliotekę, 2 boiska szkolne oraz ogród i sad. Do 
dyspozycji uczniów jest nowoczesna pracownia komputerowa, DVD, projektor 
multimedialny, telewizory, zestaw kina domowego. Biblioteka została doposażona               
w książki zakupione w ramach programu ,,Książki naszych marzeń’’. 
 

Gimnazjum w Manowie posiada osiem sal lekcyjnych (w tym pracownię chemiczną i 
fizyczną), salę komputerową na 20 stanowisk, salę gimnastyczną, świetlicę, 
bibliotekę multimedialną oraz siłownię. W szkole dostępne dla nauczycieli i uczniów 
są komputery, tablice interaktywne, rzutnik, kamera video, odtwarzacz DVD. 
Systemem gospodarczym wykonano remont łazienki dla dziewcząt. 
  

W roku szkolnym 2015/2016 z rezerwy subwencji oświatowej obie szkoły 
podstawowe otrzymały 15 tys. zł na zakup sprzętu szkolnego i pomocy 
dydaktycznych do prowadzenia edukacji włączającej. W ramach programu ,,Książki 
naszych marzeń’’ dedykowanego Szkołom Podstawowym, szkoły zakupiły książki dla 
bibliotek szkolnych na kwotę 5 425,00 (80% dofinansowania). 
Gimnazjum uczestniczy w projekcie ,,Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa’’, 
gdzie poziom dofinansowania z przeznaczeniem na zakup książek wyniósł 4 tys. 
 
IV. Pracownicy gminnych placówek i system doskonalenia zawodowego. 
 

Tabela 4. Poziom zatrudnienia w placówkach oświatowych (w przeliczeniu na pełny etat) 
Placówka Ogółem w tym: 

administracja obsługa nauczyciele 
Przedszkole Gminne  

w Boninie 
14,5  

0 
 

4,5 
10 
 

Przedszkole Samorządowe  
w Rosnowie 

14 1 7 6 

Szkoła Podstawowa  
w Boninie 

18,72 1 
 

3 
 

14,72 
 

Szkoła Podstawowa im.26 Pułku 
Lotnictwa Myśliwskiego w Rosnowie 

21,83 1 3,5 17,33 

Gimnazjum 
W Manowie 

21 1 4 16 

Razem: 90,05 4 22 64,05 
 
Tabela 5. Wykaz nauczycieli wg stopni awansu zawodowego 

 Szkoła 
Podstawowa 
w Boninie 

Szkoła 
Podstawowa 
im.26 Pułku 
Lotnictwa 

Myśliwskiego 
w Rosnowie 

Gimnazjum 
w Manowie 

Przedszkole 
Gminne w 
Boninie 

 

Przedszkole 
Samorządowe 
w Rosnowie 

Razem 

Nauczyciel 
bez stopnia 

0 1 0 0 0 1 

Nauczyciel 
stażysta 

0 0 0 0 1 1 

Nauczyciel 
kontraktowy 

2 1 3 3 3 12 

Nauczyciel 
mianowany 

4 3 3 2 0 12 
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Nauczyciel 
dyplomowany 

 

8 13 10 5 2 38 

Razem: 14 18 16 10 6 64 
 
W myśl art.70 a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Nauczyciela w budżetach 
organów prowadzących szkoły wyodrębnia się środki na dofinansowanie 
doskonalenia zawodowego nauczycieli w wysokości 1% planowanych rocznych 
środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. 
W ramach tych środków dofinansowuje się m.in.: 
1) organizację doradztwa metodycznego dla nauczycieli, 
2) organizację szkoleń, seminariów oraz konferencji szkoleniowych dla nauczycieli, 
3) przygotowanie materiałów szkoleniowych i informacyjnych 
4) organizację warsztatów metodycznych i przedmiotowych 
5) organizację doskonalenia zawodowego nauczycieli szkoły lub placówki, 
 

W roku budżetowym 2015 wielkość środków przeznaczonych na doskonalenie i 
dokształcanie zawodowe nauczycieli w jednostkach oświatowych prowadzonych 
przez Gminę Manowo kształtowała się następująco, zgodnie z tabelą nr 6. 
 
Tabela 6. Nakłady (środki wykorzystane) na doskonalenie zawodowe nauczycieli w roku 
2015 

Wyszczególnienie 2015 r. 
1. Przedszkole Gminne  

w Boninie 
4 101,37 

2. Przedszkole Samorządowe  
w Rosnowie 

1 188,00 

3. Szkoła Podstawowa  
w Boninie 

4 810,20 
 

4. 
 

Szkoła Podstawowa im.26 Pułku Lotnictwa Myśliwskiego  
w Rosnowie 

3 816,78 
 

5. Gimnazjum 
w Manowie 

250,00 

 
V. Poziom nauczania  
Osiągnięcia uczniów są wynikiem nauczania i uczenia się. W znacznym stopniu 
zależą od zdolności i aspiracji, ale także środowiska rodzinnego. Badanie postępów 
edukacyjnych i osiągnięć uczniów może przybierać różne formy. Najczęściej są to 
sprawdziany wewnętrzne i zewnętrzne oraz konkursy przedmiotowe. 
 
Wyniki poszczególnych szkół podstawowych w sprawdzianie szóstych klas pokazuje 
tabela nr  7. 
Tabela 7. Wyniki szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Manowo 

Lp. Nazwa szkoły język 
polski 

matematyka Język 
angielski 

1. Szkoła Podstawowa  
w Boninie 

 
75,63 

 
66,67 

 
80,67 

2. Szkoła Podstawowa im.26 Pułku 
Lotnictwa Myśliwskiego  

w Rosnowie 

 
63% 

 
56,75% 

 
67,38 

3. Średnia województwa 68,27% 50,40% 69,39% 
4. Średnia kraju 71% 54% 71% 
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Szkoła Podstawowa w Boninie osiągnęła wyniki znacznie powyżej średniej kraju i 
średniej województwa zachodniopomorskiego. 
 
Wyniki egzaminu przedstawia tabela nr 8 

Tabela 8. Wyniki egzaminu gimnazjalnego uzyskanego przez Gimnazjum w Manowie 
Kwiecień 2016 r. (OKE) 

 

 Klasa IIIA Klasa IIIB Wynik 
średni 
szkoły 

Średnia 
powiatu 

Średnia 
woj. 

Średnia 
kraju 

Język polski 
 

Historia/WOS 

59,15 % 
 

45,00 % 

58,85 % 
 

38,90 % 

59,00% 
 

41,95 % 

62,43% 
 

50,20% 

64,93 % 
 

53,66 % 

69,00 % 
 

56,00 % 
Matematyka 

 
Przedmioty 

przyrodnicze 

45,80 % 
 

45,00 % 

38,00 % 
 

42,70% 

41,78 % 
 

43,83 % 

43,01% 
 

46,86% 
 

45,17 % 
 

48,77 % 

49,00 % 
 

51,00 % 

Język 
angielski  

 
Język 

niemiecki  

52,70 % 
 
 

59,33 % 
 

49,58% 
 
 
- 

 

51,14 % 
 
 

59,33% 
 

63,60% 
 
 

56,15% 
 

62,93 % 
 
 

56,50 % 
 

64,00 % 
 
 

57,00 % 
 

 
Ogólne dane statystyczne dot. frekwencji, nagród, uczniów niepromowanych i 
poprawek przedstawia tabela nr 9 

Tabela 9. Dane statystyczne dotyczące nauczania 
 Szkoła Podstawowa  

w Boninie 
 

Szkoła Podstawowa im.26 Pułku 
Lotnictwa Myśliwskiego  

w Rosnowie 

Gimnazjum 
w Manowie 

liczba uczniów 200 188 132 
średnia liczba 

uczniów na oddział 
25 17 22 

ilość uczniów 
niepromowanych 

2 
 

1 11 

egzamin 
poprawkowy 

0 0 19 

nagroda wójta 5 5 3 
średnia szkoły 4,02 4,01 3,32 

frekwencja (w%) 90,90 93,09 85,64 
 

VI. Zajęcia pozalekcyjne, konkursy, wydarzenia. 
Gimnazjum w Manowie realizowało programy i projekty: 

- projekt przy współpracy z Europejskim Funduszem Rozwoju Wsi Polskiej – 
program ,,Youngster’’- język angielski dla uczniów klas trzecich, 

- program ,,Mistrzowie kodowania’’, 
- program ,,Anioły ze szkoły’’, 
- projekt ,,Ochrona różnorodności biologicznej i ekosystemów na terenie 

dorzecza Parsęty’’. 
Uczniowie Gimnazjum uczestniczyli w różnorodnych konkursach przedmiotowych i 
sportowych, osiągając sukcesy na szczeblu gminnym, powiatowym, wojewódzkim i 
ogólnopolskim np.: Turniej Recytatorski im. C.K. Norwida, ,,Rodzina bez przemocy’’, 
,,Jak spędzam wspólnie czas z rodziną’’, ,,Ogólnopolska Olimpiada Wiedzy o Janie 
Pawle II’’. Szkoła przygotowała bogatą ofertę zajęć pozalekcyjnych: piłka nożna, 
piłka siatkowa, tenis stołowy, Klub Młodych Odkrywców-zajęcia z fizyki, Klub 



11 
 

Ekopogromcy-zajęcia z ekologii i biologii, koło geograficzne, koło Cogito-zajęcia z j. 
polskiego, koło matematyczne, koło polonistyczne. 
 

Szkoła Podstawowa w Boninie 
Uczniowie szkoły brali udział w osiągali znaczące sukcesy w różnorodnych 
konkursach np. ,,Międzynarodowy Konkurs Matematyczny – Kangur’’, ,,Powiatowy 
Konkurs Plastyczny – Zagrożone gatunki’’, ,,Ponadgminny Konkurs Ekologiczny               
w Dargini’’, ,,Turniej Piłki Nożnej – Orliki 2000’’. Szkoła prowadzi wiele zajęć i kół 
pozalekcyjnych: koło języka angielskiego, Szkolne Koło Caritas, zajęcia plastyczne, 
konsultacje matematyczne, kółko polonistyczne, SKS, biblioterapia i zajęcia 
wyrównawcze. Uczniowie szkoły sprzedają gazety, zbierają puszki, baterie i 
kasztany. Aby wspomóc potrzebujące dzieci zbierane są nakrętki, dla Rodzinnych 
Domów Dziecka zbierana jest makulatura, a dla schroniska karma. Cześć 
wypracowanych funduszy dzieci wykorzystują podczas wycieczek i różnorodnych 
wyjazdów. 
 

Szkoła Podstawowa im.26 Pułku Lotnictwa Myśliwskiego w Rosnowie  
W roku szkolnym 2015/2016 w szkole opracowano i wdrożono kilka programów, 
m.in.:,,E-Twinning-projekt współpracy międzynarodowej, projekt profilaktyczny ,, 
Zdrowym być’’, ,,Bezpieczna Szkoła’’. Nauczyciele wraz z rodzicami przygotowali dla 
dzieci szereg imprez: pasowanie uczniów kl. I, Sprzątanie świata, Mikołajki, Jasełka 
i kiermasz Bożonarodzeniowy, Dzień Matki, święto lotnictwa, Dzień Patrona Szkoły i 
wiele innych. Uczniowie rozwijali swoje zainteresowania na zajęciach kół: sportowe 
dla klas I-III, Zespół wokalny, Klub Młodego Projektanta, Szkolne Koło Sportowe, 
Finansowe Abecadło. Uczniowie reprezentowali szkołę w różnorodnych konkursach 
np.: , Regionalny konkurs ortograficzny, Ogólnopolski Konkurs Plastyczny ,, Nasza 
ziemia-środowisko przyrodnicze wczoraj, dziś i jutro’’, Wojewódzka Olimpiada 
młodzieży i wiele innych. 
Przedszkole Gminne w Boninie  
Przedszkole uzyskało certyfikat Sieci Uczących się Przedszkoli ,,Supeł’’ oraz 
uzyskało tytuł: Przedszkole Dobrych Praktyk. Przedszkole realizuje programy: ,, 
Dziecięca Kraina Kreatywności'', ,,Optymistyczne przedszkole'', ,,Polskie Radio 
Dzieciom'', ,,Nasze bezpieczeństwo-pierwsza pomoc’’. Przedszkolaki brały udział                 
w wielu kampaniach m.innymi: , Cała Polska Czyta Dzieciom, Szlachetna Paczka, 
Czyste Powietrze Wokół Nas, Akcja Góra Grosza''.  Dzieci uczestniczyły w 
comiesięcznych koncertach muzycznych i wyjeżdżały do kina, teatru i wycieczki. 
Przedszkole Samorządowe w Rosnowie realizowało programy: ,,Nasze przedszkole’’, 
Przyjaciele Zippiego’’, ,,Partnerskie Przedszkole’’, ,,Optymistyczne Przedszkole’’, ,, 
Optymistyczne przedszkole'', ,,Dziecięca Kraina Kreatywności’’, ,,Bezpieczny 
Rosnowiaczek’’. Dzieci miały możliwość uczestnictwa w zajęciach dodatkowych 
(muzyczno-tanecznym, plastyczno-konstrukcyjnym, matematyczno-logicznym), 
koncertach muzycznych, zajęciach rytmiki i jęz.angielskiego. Przedszkolaki brały 
udział i osiągały sukcesy w wielu konkursach np. ,,Festiwal Piosenki 
Optymistycznej’’ , ,,Ludwisie’’, ,,Kwiaty naszych pól i łąk’’, ,,Źródło mojej mocy-to 
rodzina bez przemocy’’. 
 
VII. Działania podejmowane przez jednostki oświatowe nakierowane na 
uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. 
Przedszkole Samorządowe w Rosnowie 
W wyniku przeprowadzonych obserwacji i diagnozy dzieci, nauczycielki  rozpoznały i 
określiły zakres pomocy, której dzieci wymagały. Dla dzieci wymagających wsparcia 
zostały opracowane programy wspomagania i korygowania rozwoju dzieci. 
Następnie pracowano z nimi w trakcie bieżącej pracy w formie zajęć korekcyjno-
kompensacyjnych: logopedycznych i terapii pedagogicznej. Dla dziecka 
posiadającego orzeczenie o niepełnosprawności sprzężonej zatrudniony został 
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nauczyciel wspomagający w wymiarze 10 godzin tygodniowo. Ponadto dziecko miało 
zapewnione zajęcia logopedyczne i terapii pedagogicznej. W I półroczu 
wspomaganiem objętych zostało 18 dzieci, w II półroczu - 15 dzieci. 
Przedszkole Gminne w Boninie 
W ramach organizowanej pomocy psychologiczno-pedagogicznej wszystkie dzieci 5 i 
6 letnie zostały przebadane pod względem logopedycznym. W ten sposób wyłoniono 
16 dzieci, które przez cały rok szkolny uczestniczyły w zajęciach logopedycznych. 
Jedna z nauczycielek zorganizowała pokazowe zajęcia logopedyczne dla wszystkich 
rodziców. Dwójka dzieci uczestniczyła w zajęciach terapii pedagogicznej.  
Dla dziecka z orzeczeniem o niepełnosprawności został zatrudniony nauczyciel 
wspomagający w wymiarze… Dwójkę dzieci i ich rodziny otoczono szczególną 
opieką. Dzieci uczęszczały na zajęcia wyrównawczo-kompensacyjne.  
Szkoła podstawowa w Rosnowie 
W szkole były prowadzone zajęcia dla uczniów ze specjalnymi potrzebami 
edukacyjnymi: logopedyczne, socjoterapeutyczne, surdopedagogiczne, korekcyjne                     
w ramach godzin kartowych, rewalidacyjne oraz zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze. 
Dzieci, które otrzymały orzeczenia z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej                       
w Koszalinie, uczestniczyły w zajęciach, które miały niwelować ich deficyty. Na 
powyższe zajęcia uczęszczały również dzieci z opiniami oraz te, którym zajęcia miały 
pomóc w nadrobieniu i opanowaniu materiału dydaktycznego. Kształceniem 
specjalnym objętych było 4 uczniów, jeden uczeń od II półrocza miał wsparcie                 
w osobie nauczyciela wspomagającego, jeden uczeń objęty był nauczaniem 
indywidualnym, natomiast dla ucznia zagrożonego niedostosowaniem społecznym 
dodatkowo prowadzone były zajęcia z socjoterapii. 
Szkoła podstawowa w Boninie 
W szkole jest 2 uczniów z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego i 25 
mających opinię z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. Rada Pedagogiczna 
została przeszkolona do pracy z uczniami z Zespołem Aspergera i cukrzycą. Został 
zatrudniony nauczyciel wspomagający dla dziecka z Aspergerem i afazją. 
Dla pozostałych uczniów prowadzone były zajęcia z wyrównawcze i korekcyjno-
kompensacyjne. Psycholog prowadził terapię z dzieckiem z mutyzmem, z dziećmi                
z ADHD lub innymi deficytami. 
Gimnazjum w Manowie 
W roku szkolnym 2015/2016 w Gimnazjum w Manowie  dwoje uczniów korzystało      
z nauczania indywidualnego oraz dwoje uczniów zostało objętych pomocą w ramach 
kształcenia specjalnego. Zostały stworzone 4 grupy zajęć dla uczniów mających 
problemy z nauką w ramach opieki pedagogiczno-psychologicznej prowadzonej 
przez szkołę. 
VIII. Nadzór pedagogiczny 
W roku szkolnym 2015/2016 w żadnej z placówek nie była przeprowadzana 
ewaluacja sprawowana przez kuratora oświaty.  
 
 
Ad.II.2. Stan przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 
Informacje nt. przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 
2016/2017 przedstawili: 
 
Krzysztof Kamil Puścian – dyrektor Gimnazjum w Manowie: na dzień 31 lipca 2016 
r. stan liczby uczniów Gimnazjum w Manowie wynosi 126 -   
sześć oddziałów klasowych po dwa na każdy rocznik: 
Klasa I a – 19; Klasa I b – 17; Klasa II a – 23; Klasa II b – 24; Klasa III a – 21; Klasa 
III b – 22. 
W gimnazjum w nadchodzącym nowym roku szkolnym będzie pracowało 14 
nauczycieli. Jedna osoba korzysta z urlopu dla poratowania zdrowia. Administracja 
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i obsługa – 5 zatrudnionych osób. W czasie wakacji nie były prowadzone prace 
remontowe. Po ogólnym przeglądzie pomieszczeń szkoły uważam, że placówka jest 
przygotowana do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2016/2017. 
 
Anna Walaszek – dyrektor Przedszkola Gminnego w Boninie: na dzień 31 lipca 2016 
r. do przedszkola zapisanych jest 115 dzieci i będą one uczęszczać do 5 grup. Rocznik 
2014 – 2 dzieci, 2013 – 22 dzieci, 2012 – 27 dzieci, 2011 – 32 dzieci, 2010 – 32 dzieci. 
Grupy: 

• I – 2,5, 3, 4 latki - 25 dzieci, 
• II – 4 latki - 25 dzieci, 
• II – 4 – 5 latki - 27 dzieci, 
• III – 5 – 6 latki – 25 dzieci, 
• V – 5 -6 latki na 5 godz. dziennie - 13 dzieci. 

W naszym przedszkolu w nadchodzącym nowym roku szkolnym będzie pracowało 9 
nauczycieli w tym 7 nauczycieli w grupach na cały etat, 1 nauczyciel religii na 3 
godz. i 1 nauczyciel wspomagający na 8 godzin w tygodniu. Dwie nauczycielki 
przebywają na urlopach rodzicielskich. Na stanowisku pomocy nauczyciela mamy 4 
pełne etaty (1 osoba przebywa na rocznym urlopie bezpłatnym – zatrudniona jest 
osoba na zastępstwo i 1 osoba przebywa na długotrwałym zwolnieniu lekarskim i we 
wrześniu starać się będzie o świadczenie rehabilitacyjne – na to miejsce nikt nie jest 
jeszcze zatrudniony), 1 pomoc nauczyciela na 5/8 etatu, asystent dziecka z 
orzeczeniem o autyzmie 1 pełny etat oraz na 1/2 etatu konserwator.  
W czasie wakacji były prowadzone prace remontowe tj.: 

• cyklinowanie parkietu w 4 salach dydaktycznych, 
• malowanie 4 sal dydaktycznych we własnym zakresie (tylko koszty farb). 

Po ogólnym przeglądzie pomieszczeń przedszkola i podsumowując wykonane prace 
uważam, że nasza placówka jest dobrze przygotowana do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego 2016/2017. 
 
Jolanta Kaczmarczyk – dyrektor Przedszkola Samorządowego w Rosnowie: w roku 
szkolnym 2016/17 do Przedszkola Samorządowego w Rosnowie będzie uczęszczało 
89 dzieci (dane na 18.08.2016 r.). W tym: 67 dzieci z Rosnowa, 17 dzieci 
dojeżdżających z obwodu Gminy Manowo (Wyszewo, Wyszebórz, Manowo) i 5 dzieci 
spoza obwodu (Krępa- 1 dziecko, Zegrze Pomorskie – 2 dzieci, Czacz-1 dziecko, 
Koszalin – 1 dziecko). 
W przedszkolu będą czynne 4 oddziały: 
� jeden oddział dzieci z rocznika 2010, który będzie liczył 28 dzieci, 
� jeden oddział dzieci z rocznika 2011, który będzie liczył 24 dzieci, 
� jeden oddział dzieci z rocznika 2012/13, który będzie liczył 21 dzieci (w tym 17 

dzieci z rocznika 2012 i 4 dzieci z rocznika 2013), 
� jeden oddział dzieci z rocznika 2013/14, który będzie liczył 16 dzieci, (w tym 14 

dzieci z rocznika 2013 i 2 dzieci z rocznika 2014). Od 1 października do oddziału 
dojdzie 3 dzieci 2,5 rocznych zakwalifikowanych na rok szkolny 2016/17. 

 
Uwzględniając dotychczasowe deklaracje rodziców (stan na 19.08.2016 r.) do 
przedszkola uczęszczać będzie 26 dzieci na 5 godzin dziennie w ramach realizacji 
podstawy programowej i 63 dzieci na więcej niż 5 godzin dziennie. 
 
Wykaz pracowników pedagogicznych 

 B.S. S K M D Razem 
w osobach 0 1 3 1 2 7 
w etatach 0 1 3 1 2 7 
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W roku szkolnym 2016/17 w przedszkolu zatrudnionych będzie 5 nauczycieli                   
w pełnym wymiarze czasu pracy na czas nieokreślony i 2 nauczycieli zatrudnionych 
na czas określony (zastępstwo za nieobecnych nauczycieli). Wszyscy zatrudnieni 
nauczyciele posiadają wykształcenie wyższe magisterskie z przygotowaniem 
pedagogicznym. 
W roku szkolnym 2016/17: 

− 1 nauczyciel mianowany, będzie korzystał z zaległego urlopu 
wypoczynkowego do 19.10.2016r., a następnie zgłosił chęć przejścia na 
świadczenie kompensacyjne 

− 1 nauczyciel kontraktowy będzie przebywał na urlopie wypoczynkowym (po 
urlopie rodzicielskim) za 2015r. i 2016r. do 27.10.2016 r. 

W związku powyższym zaistniała konieczność zastępstwa za nieobecnych 
nauczycieli. 
Ponadto w przedszkolu zatrudnieni będą: 

− 1 nauczyciel religii na 2 godz. w tygodniu 
− 1 nauczyciel wspomagający na 10 godzin w  tygodniu 
− 1 nauczyciel zajęć języka angielskiego na 2 godz. w tygodniu 

Obsługa: 
 Ilość osób Ilość etatów 
Sprzątaczki 0 0 
woźny 0 0 
konserwator 1 1 
kucharka 1 1 
Pomoc kuchenna 1 1 
Pomoc nauczyciela 4 4 
Dowożenie uczniów 0 0 
Łącznie  8 8 

 
Administracja: 
 Ilość osób Ilość etatów 
Samodzielny referent/ intendent 1 1 

 
Wszyscy pracownicy posiadają kwalifikacje zgodne z zajmowanym stanowiskiem. 
W chwili obecnej jedna pracownica – pomoc kuchenna przebywa na dłuższym 
zwolnieniu lekarskim i  w związku z powyższy zaistniała potrzeba zatrudnienia                  
w celu zastępstwa na ½ etatu pomocy kuchennej.  
W przedszkolu w b.r. szkolnym poza obowiązującą podstawą programową 
wychowania przedszkolnego, realizowany będzie we wszystkich grupach wiekowych 
program wychowania przedszkolnego Małgorzaty Kwaśniewskiej i Wiesławy Żaba –
Żabińskiej ,,Nasze przedszkole”, programy własne nauczycieli: ,,Bezpieczny 
Rosnowiaczek”, ,,Ekoprzedszkolaki - Ziemia w naszych rękach”, ,,Pierwsze kroki               
w przedszkolu” oraz wspomagające programy ogólnopolskie ,,Partnerskie 
Przedszkole” i ,,Optymistyczne Przedszkole”, ,,Dziecieca Kraina Kreatywności”. 
Ponadto w oddziale dzieci 5-letnich realizowany będzie międzynarodowy program 
zdrowia psychicznego ,,Przyjaciele Zippiego”. 
Uwzględniając koncepcję pracy przedszkola w b.r. szkolnym realizowany będzie plan 
roczny z zakresu kształtowania postaw i wychowania do wartości w korelacji z 
upowszechnianiem czytelnictwa  wśród dzieci. 
Poza zajęciami obowiązkowymi w przedszkolu organizowane będą: 

− bezpłatne zajęcia prowadzone przez nauczycieli w ramach kół zainteresowań: 
teatralne, plastyczne, taneczne 

− zajęcia dla dzieci wymagających wsparcia z zakresu logopedii i terapii 
pedagogicznej w ramach godzin przyznanych przez organ prowadzący 
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− zajęcia z j. angielskiego dla dzieci 5-l. i 6-l. – finansowane przez organ 
prowadzący. 

W czasie wakacji wykonano w przedszkolu prace podnoszące estetykę, 
bezpieczeństwo: budynku, pracowników, pracy i zabawy dzieci.  
W ramach przyznanych środków budżetowych i przy nakładzie pracy własnej 
pracowników pomalowano: 

− wiatrołap od strony wejścia do przedszkola i od strony ogrodu, 
− pomieszczenie na odkurzacze, 
− pomieszczenia kuchenne i hol przy kuchni, 
− zmywak górny, 
− pomieszczenia gospodarcze przy łazienkach dzieci, 
− drzwi, grzejniki i łazienkę personelu pomocniczego, 
− pomieszczenie z pomocami dydaktycznymi, 
− dokonano wymiany drzwi zewnętrznych do piwnicy od strony ogrodu, 
− dokonano szeregu drobnych napraw, prac malarskich i gruntownych prac 

porządkowych. 
Na podstawie przeprowadzonej kontroli w przedszkolu (przeglądów dokumentacji, 
budynku oraz terenu wokół przedszkola pod względem bezpieczeństwa i higieny 
BHP) w dniu 24.08.2016 r. w obecności inspektora BHP z Vademecum Ochrony 
Pracy w Koszalinie Pani Renaty Brodowskiej stwierdzam, że Przedszkole 
Samorządowe w Rosnowie zostało dobrze przygotowane do rozpoczęcia roku 
szkolnego 2016/17.  
 
 
Joanna Margraf – dyrektor Szkoły Podstawowej w Rosnowie: w roku szkolnym 
2016/2017  na dzień 22.08.2016 w Szkole Podstawowej im. 26 Pułku Lotnictwa 
Myśliwskiego w Rosnowie do zajęć dydaktycznych przystąpi 178 uczniów 
zorganizowanych w 11 oddziałach (1 klasa pierwsza, 2 klasy drugie, 2 klasy trzecie,        
2 klasy czwarte,  2 klasy piąte, 2 klasy szóste). Zajęcia statutowe szkoły będą 
realizowane przez 17 nauczycieli w pełni wykwalifikowanych. W skład pracowników 
administracji i obsługi wchodzi 6 osób (5,5 etatu). W czasie wakacji wykonano 
następujące prace:  

- wymieniono  ławki w sali do nauki historii, 
- w sali komputerowej zrewitalizowano sprzęt komputerowy, 
- pomalowano korytarze na dolnym holu, 
- na bieżąco pielęgnowano tereny zielone wokół szkoły, 
- uszczelniono rynny wokół budynku szkoły, 
- wyposażono w nowy sprzęt multimedialny salę nr 4 i 3- edukacja 

wczesnoszkolna a  do klasy edukacji wczesnoszkolnej sala nr 26 zakupiono 
tablicę multimedialną oraz rzutnik z funduszy z balu charytatywnego na 
rzecz szkoły zorganizowanego przez Radę Rodziców, 

- Uczniów klas pierwszych, drugich, trzecich, czwartych i piątych wyposażono 
w podręczniki do nauki – zgodnie z dotacją z MEN, 

- Nadal w SP im. 26 PLM w Rosnowie będzie działał dziennik elektroniczny 
Pomieszczenia lekcyjne są przygotowane dla wszystkich uczniów. 

Szkoła Podstawowa im. 26 Pułku Lotnictwa Myśliwskiego w Rosnowie jest 
przygotowana do rozpoczęcia roku szkolnego 2016/2017. Zapraszam do 
odwiedzenia strony placówki pod adresem: www.sp1rosnowo.edupage.org.  

Zofia Kozłowska – dyrektor Szkoły Podstawowej w Boninie: Szkoła nie wykonała 
żadnych remontów. Remont przeprowadził Zespół Szkół w Boninie. W związku z tym 
na I i  na II piętrze jest jeszcze nieporządek. Remontowane są ściany na korytarzu. 
Na tę chwilę szkoła jeszcze nie jest gotowa na przyjęcie uczniów, ale do rozpoczęcia 
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roku zdążymy. Do szkoły będzie uczęszczało 184 uczniów. Mamy 2 nauczycieli, 
którzy są zatrudnieni również w Gimnazjum. 2 nauczycieli zdobyło awans zawodowy 
– p. Olga Karolewska – nauczyciel mianowany, Sylwia Bukowska – nauczyciel 
dyplomowany. Wszystkie zajęcia pozalekcyjne będą kontynuowane.  
 
Wójt: mamy odpowiedzialnych i bardzo dobrych dyrektorów. Serdecznie Wam 
dziękuję za miniony rok szkolny i przygotowanie do nowego roku szkolnego.  
 
Następnie p. Jan Prus podziękował dyrektorom za wyniki w pracy z uczniami i 
osiągnięcia.  
 

 
Ad.II.3. Podjęcie uchwały w sprawie: 
 

a) zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 sierpnia 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XIX/156/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

b) sprzedaży lokalu mieszkalnego 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 sierpnia 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XIX/157/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 

c) wniesienia skargi do wojewódzkiego sądu administracyjnego na 
rozstrzygnięcie nadzorcze 
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 19 sierpnia 2016 roku. Czy do tego 
projektu uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania. 
Uchwała otrzymała Nr XIX/158/2016, podjęta została jednogłośnie.  
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych 
 

 
Ad.II.4. Wolne wnioski i informacje 
 

Brak 
 
 
Ad.II.5. Odpowiedzi na interpelacje 
 

Roman Kłosowski – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez: 
- T. Padykuły: 

� Przepust –  w poniedziałek zgłosimy do Zarządu Dróg Powiatowych.   
- M. Pawlaka: 

� Plac zabaw w Rosnowie – wpłynęła petycja mieszańców podpisana przez 
kilkadziesiąt osób dotycząca dewastacji. Chcemy w Rosnowie wzmocnić 
monitoring. Dzieci tego na pewno nie robią. Staramy się zawsze na wiosnę 
robić przeglądy i są one robione. Doszliśmy do wniosku, że w Rosnowie 
będziemy wymieniali te elementy na metalowe, ponieważ okres 
gwarancyjny minął. W innych miejscowościach nie ma takiej dewastacji, 
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jak w Rosnowie. Plac w Kretominie wygląda jak nowy. Mając na uwadze 
bezpieczeństwo dzieci postaramy się jak najszybciej te elementy placu 
zabaw naprawić.  

- M. Bamburaka: 
� Droga brukowa w Cewlinie – trzeba zdrenować i skanalizować ten odcinek 

drogi. W tym roku nie jesteśmy w stanie tego zrobić, chyba, że doraźnie.  
� Wejście do klubu – zrobimy w tym roku. 
� Wodomierze – to dotyczy Bonina,  Manowa i innych miejscowości. 

Przekazaliśmy te kompetencje naszej spółce Elektrociepłownia Rosnowo. 
Teraz wychodzą różne sytuacje, które boleśnie uderzają w użytkownika. 
Wodomierze u niektórych osób nie były odczytywane i stąd są wysokie 
rachunki za wodę. Te sprawy są teraz prostowane. Poza tym program 
stosowany przez spółkę nie jest idealny, ponieważ brak jest możliwości 
wpisania stanu licznika. To zostanie zmienione, bo użytkownik musi 
wiedzieć za co płaci. Nie wiem, czy są jeszcze takie miejsca, gdzie nie ma 
wodomierza. Jeśli tak jest, to stosowana jest taryfa ryczałtowa, a to się nie 
opłaca użytkownikowi.    

� Droga do lasu – p. Marek Twardowski załatwił destrukt na tę drogę. Mamy 
150 ton, ale to jest 1/3 potrzeb. Droga będzie zrobiona. 

- J. Hawraniaka: 
� Ścieżka rowerowa – nic się nie zmieniło. Ścieżka rowerowa jest zapisana               

w ZIT. Chcielibyśmy tę inwestycję zrealizować w przyszłym roku.  
- G. Góral: 

� Zieleń przy ośrodku zdrowia –  postaramy się to w miarę szybko zrobić. 
- S. Turowskiego: 

� Odwodnienie –  zamontujemy pompę, żeby to funkcjonowało jak kiedyś. 
Robimy projekty na ten cały obszar, może to spowoduje, że uporządkujemy 
sprawy wód deszczowych. 

- S. Jamki: 
� Pojemniki na odzież –  to się w oczy rzuca od pewnego czasu – pojemniki są 

zarzucone reklamówkami. Jestem za tym, aby to uporządkować.  
 
 
Ad.II.6. Zakończenie 
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
Obrady XIX Sesji Rady Gminy Manowo. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Drabik 


